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Sakliste

Utvals-
saknr

Innhald Arkiv-
saknr

U.Off.

PS 167/16 Godkjenning møteinnkalling

PS 168/16 Godkjenning møtebok forrige møte

PS 169/16 Referatsaker (meldingar)

RS 94/16 Masfjordbrua - orientering om forprosjekt og 
ferjeavløysing

2015/5147

RS 95/16 Økte bompengetakster etter veglova § 27 annet ledd - 
Bergen

2016/4913

RS 96/16 Status vegpakkar i Hordaland pr mai 2016 2016/5034

RS 97/16 Svar på oversending - praksis for bruk av vaskebil ved 
forureina luft

2015/3001

RS 98/16 Uttale frå Interesseselskapet Fjordvegen Rute 13 om 
utrasing langs Granvinsvatnet

2016/5283

RS 99/16 Oppdatering av kriteriet "innbyggjarar busette spreitt" - 
utkast til svarbrev

2016/4814

RS 100/16 Melding om vedtak om avslag frå Utdanningsdirektoratet 
- Hordaland Privatgymnas AS

2015/5369

RS 101/16 Melding om prosjektet: " Eit framtidsretta skuletilbod for 
ungdom frå Etne og Vindafjord"

2014/23406

RS 102/16 Svar på spørsmål frå Tom Sverre Tomren (MDG) i 
fylkesutvalet 19.05.16

2014/15688

RS 103/16 Levering av konsesjonskraft ved driftsstans i Røldal 
Suldal Kraftlag - orientering om avgjersle i Høgsterett

2016/2671

RS 104/16 Innstilling frå kommunal- og forvaltningskomiteen om nye 
folkevalde regionar

2015/1434

RS 105/16 Regional satsing 2017-2019 2016/4633

RS 106/16 Meld. St. 25 (2015-2016) Kraft til endring - 
energipolitikken mot 20130. Nokre konsekvensar for 
Hordaland

2016/4706

RS 107/16 Lovlegkontroll av vedtak i fylkesutvalet 2015/4501

RS 108/16 Vedr bruk av mellombelse tilsetjingar i Hordaland 
fylkeskommune

2014/291

RS 109/16 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. juni 2016

2015/10348

RS 110/16 Større saker til politisk behandling 2. halvår 2016 - pr. juni 2015/10845

RS 111/16 Evaluering av organiseringa av Bybanen 2016/4760

PS 170/16 Lokal mobilisering mot doping - ny avtale med Antidoping 
Norge og prosjektplan 2016/18

2016/3130

PS 171/16 Trekksatser for teoriopplæring til lærlingar 2016/4882

PS 172/16 Kostnadsfordeling - utviklingskostnader for alle fagsystem 
knytta til Vigo IKS

2015/11571

PS 173/16 Elev- og lærlingombod vs ordninga med elevinspektør og 
mobbeombod

2014/22610

PS 174/16 Årsbudsjett 2017/Økonomiplan 2017-2020. 2016/5571

PS 175/16 Internasjonalt prosjektsamarbeid 2016/5117



PS 176/16 Business Region Bergen. Rapportering til Hordaland 
fylkeskommune 2015.

2015/3081

PS 177/16 FUZZ AS vidare fylkeskommunalt engasjement 2016/2661

PS 178/16 Søknad om løyve til 8 små vasskraftverk i Modalen 
kommune. Fråsegn.

2016/3740

PS 179/16 Søknad om løyve til å byggja 4 småkraftverk i 
Eksingedalen i Vaksdal kommune. Fråsegn.

2015/1935

PS 180/16 Uttale til kystverket om prioritering av statleg tilskot til 
infrastruktur i fiskerihamner

2014/16062

PS 181/16 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten 2016/4901

PS 182/16 Sak om fråvik frå vegnormalane for FV 561 Kolltveit - 
Ågotnes

2015/10285

PS 183/16 Vidareføring av sykkelbyavtalen for Stord 2015/3680

PS 184/16 Ferjesambandet Stord-Kvinnherad - Teknisk/økonomisk 
forprosjekt for nytt ferjestø på Djupavikneset

2016/943

PS 185/16 Søknad frå Halnekongen A/S om ruteløyve for 
Halnefjorden

2016/96

PS 186/16 Møteplan 2017 for fylkeskommunale organ 2015/5700

PS 187/16 Ymse

PS 167/16 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend utan merknader.

PS 168/16 Godkjenning møtebok førre møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Vedtak

Møteprotokollane frå fylkesutvalet 15.05.2016 og 14.06.2016 vart godkjende utan merknader. 

PS 169/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

I samband med behandling av RS 111/16 «Evaluering av organiseringa av Bybanen» stilte Mona 
Røsvik Strømme (H) spørsmål om ho var ugild fordi ho er styremedlem i Bybanen AS. Strømme gjekk 
frå under vurderinga av spørsmålet om ho var ugild. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Mona Røsvik 
Strømme var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e.
 
Mona Røsvik Strømme gjekk frå under behandlinga av referatsaka. Det var 14 representantar til stades.



I samband med RS 108/16 «Vedr bruk av mellombelse tilsetjingar i Hordaland fylkeskommune» 
problematiserte Silje Hjemdal (Frp) fylkeskommunen si praktisering av arbeidsmiljølova sin §14-9 om 
bruk av mellombelse tilsetjingar slik lova var før endringa 1. juli 2015. Fylkesrådmannen presiserte at 
fylkestingsvedtaket frå mars 216 står fast. 

I samband med RS 97/16 «Svar på oversending - praksis for bruk av vaskebil ved forureina luft» 
opplyste Tom Sverre Tomren (MDG) at han hadde fått tips om at vaskinga særleg vert gjort i nærleiken 
av målestasjonar, og spurde om dette var riktig. Fylkesrådmannen svarte at dette ryktet var heilt ukjend 
for fylkeskommunen.

I samband med RS 102/16 «Svar på spørsmål frå Tom Sverre Tomren (MDG) i fylkesutvalet 19.05.16» 
spurde Tom Sverre Tomren (MDG) om atomberedskapen var god nok. Fylkesrådmannen gjorde greie 
for ansvarsdelinga mellom Fylkesmannen og fylkeskommunen når det gjeld atomberedskap.

I samband med RS 105/16 «Regional satsing 2017-2019» meinte Tom Sverre Tomren (MDG) at «Det 
grøne skiftet» var fråverande. Fylkesdirektør regional utvikling påpeikte at meldinga gjeld Noregs 
forskingsråd sine satsingar. Han viste til at Regionalt forskingsfond Vestlandet sin strategi er prega av 
«Det grøne skiftet» og at fylkesutvalet vil få framlegg til prosjekt i oktober.

PS 170/16 Lokal mobilisering mot doping - ny avtale med Antidoping Norge og 
prosjektplan 2016/18

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og 
Hordaland fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

2. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til prosjektplan for prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

3. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å delta i styringsgruppa for arbeidet.

4. Fylkesutvalet løyver kr 200.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for skuleåret 
2016/2017. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.410.00.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 02.06.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og 
Hordaland fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

2. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til prosjektplan for prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

3. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å delta i styringsgruppa for arbeidet.

4. Fylkesutvalet løyver kr 200.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for skuleåret 
2016/2017. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.410.00.



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og 
Hordaland fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

2. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til prosjektplan for prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

3. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å delta i styringsgruppa for arbeidet.

4. Fylkesutvalet løyver kr 200.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for skuleåret 
2016/2017. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.410.00.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Det vert gjort ei redaksjonell endring av namnet på budsjettposten.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til avtale mellom Stiftelsen Antidoping Norge og 
Hordaland fylkeskommune i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

2. Fylkesutvalet i Hordaland vedtek framlegget til prosjektplan for prosjektet «Lokal mobilisering mot 
doping» i Hordaland.

3. Fylkesutvalet gir fylkesrådmannen fullmakt til å delta i styringsgruppa for arbeidet.

4. Fylkesutvalet løyver kr 200.000 til Stiftelsen Antidoping Norge til dette arbeidet for skuleåret 
2016/2017. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.410.00 - Tilskot til idrettsprosjekt.

PS 171/16 Trekksatser for teoriopplæring til lærlingar

Forslag til innstilling

1. For 2016 vert trekksatsane for teoriopplæring sett til kr 75,- for basistilskot I og kr 40 for 
basistilskot II.

2. Frå og med 01.01.2017 vert trekksatsane regulert i takt med utviklinga i lærlingtilskotet slik det er 
skissert i saksframlegget

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 25.05.2016 

Tilråding

1. For 2016 vert trekksatsane for teoriopplæring sett til kr 75,- for basistilskot I og kr 40 for 
basistilskot II.

2. Frå og med 01.01.2017 vert trekksatsane regulert i takt med utviklinga i lærlingtilskotet slik det er 
skissert i saksframlegget



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 02.06.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. For 2016 vert trekksatsane for teoriopplæring sett til kr 75,- for basistilskot I og kr 40 for 
basistilskot II.

2. Frå og med 01.01.2017 vert trekksatsane regulert i takt med utviklinga i lærlingtilskotet slik det er 
skissert i saksframlegget

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. For 2016 vert trekksatsane for teoriopplæring sett til kr 75,- for basistilskot I og kr 40 for 
basistilskot II.

2. Frå og med 01.01.2017 vert trekksatsane regulert i takt med utviklinga i lærlingtilskotet slik det er 
skissert i saksframlegget

PS 172/16 Kostnadsfordeling - utviklingskostnader for alle fagsystem knytta til 
Vigo IKS

Forslag til vedtak

1. Noverande selskapsavtale vert vidareført utan endringar.

2. Kostnadsfordelinga mellom fylkeskommunane vert endra med ei gradvis innfasing av ny modell -
fordeling som vist i tabellen under. 

Kostnadsgruppe/år 2017 2018 2019 og vidare 
Delt likt 90% 80% 70%
Delt etter elevtal i vgs 10% 20% 30%

Kostnadsfordelinga gjeld for utviklingskostnader.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Fylkesrådmann Rune Haugsdal stilte spørsmål om han var ugild fordi han er styremedlem i VIGO. 
Fylkesråmannen gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var ugild. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at fylkesrådmannen var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e.

Fylkesrådmannen gjekk frå under behandlinga av saka. Fylkesdirektør økonomi og organisasjon, Ingrid 
Kristine Holm Svendsen gjekk inn som setjefylkesrådmann.

Setjefylkesrådmann Svendsen sitt forslag vart samrøystes vedteke.



Vedtak

1. Noverande selskapsavtale vert vidareført utan endringar.

2. Kostnadsfordelinga mellom fylkeskommunane vert endra med ei gradvis innfasing av ny modell -
fordeling som vist i tabellen under. 

Kostnadsgruppe/år 2017 2018 2019 og vidare 
Delt likt 90% 80% 70%
Delt etter elevtal i vgs 10% 20% 30%

Kostnadsfordelinga gjeld for utviklingskostnader.

PS 173/16 Elev- og lærlingombod vs ordninga med elevinspektør og 
mobbeombod

Forslag til innstilling

Det skal i tråd med budsjettvedtaket for 2016 tilsettast elev- og lærlingombod frå 01.08.2016. Ombodet 
skal ha ei uavhengig rolle i fylkeskommunen og sjå til at elevar og lærlingar sine rettar etter 
opplæringslova blir oppfylt. Stillinga vert lagt til opplæringsavdelinga.

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 25.05.2016 

Roger Pilskog LO sette fram slikt forslag:

«Yrkesopplæringsnemnda er enig i fylkesrådmannens innstilling med unntak av siste setning. 
Dersom elev- og lærlingombodet skal ha ei fri og uavhengig stilling, må ombudet være fristilt fra 
Opplæringsavdelingen og Fagopplæringskontoret på samme vis som i andre fylker. Nemda 
mener derfor at stillingen må legges inn under fylkesrådmann.

Videre anbefaler yrkesopplæringsnemnda at stillingen etableres på åremål..»

Røysting
Pilskog sitt forslag vart vedteke som innstilling til utval for opplæring og helse 

Tilråding

Yrkesopplæringsnemnda er enig i fylkesrådmannens innstilling med unntak av siste setning. Dersom 
elev- og lærlingombodet skal ha ei fri og uavhengig stilling, må ombudet være fristilt fra 
Opplæringsavdelingen og Fagopplæringskontoret på samme vis som i andre fylker. Nemda mener derfor 
at stillingen må legges inn under fylkesrådmann.

Videre anbefaler yrkesopplæringsnemnda at stillingen etableres på åremål.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 02.06.2016 

Roald Stenseide, Frp, sette fram slikt forslag på vegner av Frp og H:

«Erstatter siste setning:
Stillingen blir lagt under fylkesrådmannen.

Nytt pkt.
Stillingen etableres med åremål.»

Rasmus L. Rasmussen, A, sette fram slikt forslag på vegner av R, SV, A, Sp, KrF, MDG, V, H og Frp:

«Etter eit år skal det verte evaluert kor i organisasjonen ombodet skal vere innplassert.»



Røysting
Stenseide sitt forslag fekk 5 røystar (Frp, H) og fall.
Innstillinga med Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Det skal i tråd med budsjettvedtaket for 2016 tilsettast elev- og lærlingombod frå 01.08.2016. Ombodet 
skal ha ei uavhengig rolle i fylkeskommunen og sjå til at elevar og lærlingar sine rettar etter 
opplæringslova blir oppfylt. Stillinga vert lagt til opplæringsavdelinga. Etter eit år skal det verte evaluert 
kor i organisasjonen ombodet skal vere innplassert.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp, H og V fram slikt forslag:

«Erstattar dei to siste setningane:
Stillinga vert lagt direkte under fylkesrådmannen.»

Røysting
Innstillinga med Søviknes sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H, V) og fall.
Innstillinga fekk 9 røyster (SV, KrF, Sp, A, MDG) og vart vedteke.

Vedtak

Det skal i tråd med budsjettvedtaket for 2016 tilsettast elev- og lærlingombod frå 01.08.2016. Ombodet 
skal
ha ei uavhengig rolle i fylkeskommunen og sjå til at elevar og lærlingar sine rettar etter opplæringslova 
blir
oppfylt. Stillinga vert lagt til opplæringsavdelinga. Etter eit år skal det verte evaluert kor i organisasjonen 
ombo-det skal vere innplassert.

PS 174/16 Årsbudsjett 2017/Økonomiplan 2017-2020

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet tek til orientering dei økonomiske rammene for perioden 2017- 2020 slik dei er skisserte i 
denne saka. Rammene vert å justera i den grad ein får nye haldepunkt som gjev grunnlag for det.

Fylkesutvalet er framleis uroa over gjeldsutviklinga i fylkeskommunen og merkar seg at fylkesrådmannen 
legg opp til auka avdragsbetaling i komande økonomiplanperiode.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet tek til orientering dei økonomiske rammene for perioden 2017- 2020 slik dei er skisserte i 
denne saka. Rammene vert å justera i den grad ein får nye haldepunkt som gjev grunnlag for det.

Fylkesutvalet er framleis uroa over gjeldsutviklinga i fylkeskommunen og merkar seg at fylkesrådmannen 
legg opp til auka avdragsbetaling i komande økonomiplanperiode.



PS 175/16 Internasjonalt prosjektsamarbeid

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen, innafor ramma for internasjonalt prosjektsamarbeid som er 
skissert i saka, arbeide fram søknader og programdeltaking, knytt til EU sin  programperiode 
2014-2020.

2. Alle prosjektsøknader skal fortløpande meldast fylkesutvalet til orientering. 

3. Fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i internasjonale 
samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.

4. Prosjektdeltaking skal tilpassast dei årlege budsjett.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag:

«Endring punkt 3:
Fagutvala og fylkesutvalet skal ha årlege rapportar…»

Nils T. Bjørke (Sp) sette på vegner av Sp, SV, A, KrF, V, MDG, Frp og H fram slikt oversendingsforslag 
til fylkesrådmannen:

«Utval for miljø og samferdsel ber administrasjonen koma tilbake med ei sak om korleis ein 
gjennom internasjonalt samarbeid kan styrka utviklinga av miljøvenlege transportløysingar og 
styrka industrien i Hordaland si leiande rolle i dette arbeidet.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.
Bjørke sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen, innafor ramma for internasjonalt prosjektsamarbeid som er 
skissert i saka, arbeide fram søknader og programdeltaking, knytt til EU sin  programperiode 
2014-2020.

2. Alle prosjektsøknader skal fortløpande meldast fylkesutvalet til orientering. 

3. Fagutvala og fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i internasjonale 
samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.

4. Prosjektdeltaking skal tilpassast dei årlege budsjett.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 02.06.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen, innafor ramma for internasjonalt prosjektsamarbeid som er 
skissert i saka, arbeide fram søknader og programdeltaking, knytt til EU sin  programperiode 
2014-2020.

2. Alle prosjektsøknader skal fortløpande meldast fylkesutvalet til orientering. 

3. Fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i internasjonale 
samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.



4. Prosjektdeltaking skal tilpassast dei årlege budsjett.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.06.2016 

Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag til vedtak på vegner av A; Krf og Sp:

«Pkt. 3: Fagutvala og fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i 
internasjonale samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.»

Røysting
Håland sitt forslag til pkt.3 vart samrøystes vedteke mot rådmannen sitt forslag som fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart elles vedteke slik det låg føre.

Innstilling

1. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen, innafor ramma for internasjonalt prosjektsamarbeid som er 
skissert i saka, arbeide fram søknader og programdeltaking, knytt til EU sin  programperiode 
2014-2020.

2. Alle prosjektsøknader skal fortløpande meldast fylkesutvalet til orientering. 

3. Fagutvala og fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i internasjonale 
samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.

4. Prosjektdeltaking skal tilpassast dei årlege budsjett.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp, H og V fram slikt forslag:

«Nytt alternativt punkt 2:
Alle prosjektsøknader skal fortløpande fremjast til fylkesutvalet til godkjenning.»

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå utval for kultur, idrett og regional utvikling til grunn for røystinga.

Søviknes sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Innstillinga punkt 1, 3 og 4 vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen, innafor ramma for internasjonalt prosjektsamarbeid som er 
skissert i saka, arbeide fram søknader og programdeltaking, knytt til EU sin programperiode 2014-
2020.

2. Alle prosjektsøknader skal fortløpande fremjast til fylkesutvalet til godkjenning.

3. Fagutvala og fylkesutvalet skal ha årlege rapportar med oversikt over deltaking i internasjonale 
samarbeidsprosjekt, ressursbruk og måloppnåing.

4. Prosjektdeltaking skal tilpassast dei årlege budsjett.



PS 176/16 Business Region Bergen. Rapportering til Hordaland fylkeskommune 
2015.

Forslag til vedtak

Hordaland fylkeskommune tek rapporten frå BRB om Næringsretta partnarskapsmidlar 2015 og 
opplysningane i denne saka til etterretning.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Hordaland fylkeskommune tek rapporten frå BRB om Næringsretta partnarskapsmidlar 2015 og 
opplysningane i denne saka til etterretning.

PS 177/16 FUZZ AS vidare fylkeskommunalt engasjement

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet vedtar støtte til det nye konsoliderte Filmfondet Fuzz AS med ytterlegare kr. 600 000 
for 2016 slik at støtte totalt for 2016 vert kr 900 000 og det same for 2017. Midlane vert tatt over 
budsjettposten HNH- Fylkesmidlar (Handlingsprogram næring).

2. For all støtte under «Næringsretta partnarskapsmidlar» gjeld at støtte for 2017 kan verta 
justert/endra som følgje av den årlege budsjetthandsaminga i fylkeskommunen, og /eller som 
følgje av endra nasjonale rammer og tildelingar til regional utvikling i fylkeskommunen.

3. Ordninga med næringsretta partnarskapsmidlar vert gjennomgått av fylkesrådmannen, og eit 
framlegg til ei søknadsbasert ordning vert fremja til politisk handsaming i midten av 2017.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet vedtar støtte til det nye konsoliderte Filmfondet Fuzz AS med ytterlegare kr. 600 000 
for 2016 slik at støtte totalt for 2016 vert kr 900 000 og det same for 2017. Midlane vert tatt over 
budsjettposten HNH-Fylkesmidlar (Handlingsprogram næring).

2. For all støtte under «Næringsretta partnarskapsmidlar» gjeld at støtte for 2017 kan verta 
justert/endra som følgje av den årlege budsjetthandsaminga i fylkeskommunen, og/eller som 
følgje av endra nasjonale rammer og tildelingar til regional utvikling i fylkeskommunen.

3. Ordninga med næringsretta partnarskapsmidlar vert gjennomgått av fylkesrådmannen, og eit 
framlegg til ei søknadsbasert ordning vert fremja til politisk handsaming i midten av 2017.



PS 178/16 Søknad om løyve til 8 små vasskraftverk i Modalen kommune. 
Fråsegn.

Forslag til innstilling

Nåmdalselva kraftverk
1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nåmdalselva kraftverk.

2. Av omsyn til sjøaure og laks, biologisk mangfald, landskap og samla belastning for anadrom fisk 
i 
Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune til alt. C for kraftstasjon.

3. Av omsyn til anadrom fisk må omløpsventil installerast i kraftstasjonen, og anlegget må utformast 
slik at ein unngår gassovermetting.  Dessutan må automatisk forbisleppingsventil vurderast.

4. Av omsyn til fossekall, vintererle og brunaure må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.  
For vintererle må skogen langs elva haldast intakt.  For fossekall må oppsetting av eigne 
reirkassar vurderast der trygge reirplassar forsvinn.

5. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

6. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Tveråna kraftverk
7. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Tveråna kraftverk.

8. Av omsyn til landskap, kulturminne, friluftsliv og samla belastning for Hellandsdalen vil Hordaland 
fylkeskommune rå til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
øvre del av trykkrøyret og boring heilt opp til inntaket.  Av same omsyn og omsyn til brunaure rår 
Hordaland fylkeskommune også til auka minstevassføring i Tveråna og Tveradalsfossen. 

9. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

10. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Budal II kraftverk
11. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Budal II kraftverk.

12. Av omsyn til oter, brunaure og fossekall må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.

13. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

14. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

15. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Kvernhusfossen kraftverk
16. Av omsyn til sårbart fjordlandskap av stor verdi, friluftsliv av stor verdi, reiseliv av stor verdi og 

samla belastning for landskap og friluftsliv i Modalen rår Hordaland frå utbygging av 
Kvernhusfossen kraftverk.

 Todeilselva kraftverk
17. Av omsyn til gyte- og oppvekstområde for sjøaure og laks av stor verdi og samla belastning for  

anadrom fisk i Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Todeilselva 
kraftverk. 



Seljedalselva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Seljedalselva kraftverk.

19. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring i Trollegilsbekken som tek omsyn til sårbare 
artar og viktige naturtypar i influensområdet til tiltaket.

20. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen rår Hordaland 
fylkeskommune til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
inntaket.

21. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Seljedalselva og Seljedalsfossen.

22. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

23. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

24. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Bleidalselva kraftverk
25. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Bleidalselva kraftverk.

26. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring og minimale fysiske inngrep som tek omsyn til
raudlistearten barlind og utvald naturtype hole eiker i influensområdet til tiltaket.

27. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Bleidalselva og Bleidalsfossen.

28. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

29. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

30. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Almelidelva kraftverk
31. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Almelidelva kraftverk.

32. Av omsyn til landskap, kulturminne og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune til alternativ 
veglaus utbygging slik det er presentert av tiltakshavar i søknaden og høgare minstevassføring i 
Almelidelva og fossen i tiltaket.

33. Av omsyn til hekkande fossekall og oter i influensområdet må NVE stilla krav om naudsynt 
minstevassføring og oppsetting av reirkasser for fossekall der potensielt trygge reirplassar 
forsvinn.

34. Av omsyn til kollisjonsrisiko for fugl rår Hordaland fylkeskommune til kabling av heile eller delar 
av 600 m lang hengekabel frå kraftstasjon over Moelva til tilknytingspunktet.

35. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Nåmdalselva kraftverk
1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nåmdalselva kraftverk.

2. Av omsyn til sjøaure og laks, biologisk mangfald, landskap og samla belastning for anadrom fisk 
i 
Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune til alt. C for kraftstasjon.

3. Av omsyn til anadrom fisk må omløpsventil installerast i kraftstasjonen, og anlegget må utformast 
slik at ein unngår gassovermetting.  Dessutan må automatisk forbisleppingsventil vurderast.

4. Av omsyn til fossekall, vintererle og brunaure må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.  
For vintererle må skogen langs elva haldast intakt.  For fossekall må oppsetting av eigne 
reirkassar vurderast der trygge reirplassar forsvinn.

5. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

6. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Tveråna kraftverk
7. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Tveråna kraftverk.

8. Av omsyn til landskap, kulturminne, friluftsliv og samla belastning for Hellandsdalen vil Hordaland 
fylkeskommune rå til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
øvre del av trykkrøyret og boring heilt opp til inntaket.  Av same omsyn og omsyn til brunaure rår 
Hordaland fylkeskommune også til auka minstevassføring i Tveråna og Tveradalsfossen. 

9. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

10. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Budal II kraftverk
11. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Budal II kraftverk.

12. Av omsyn til oter, brunaure og fossekall må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.

13. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

14. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

15. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Kvernhusfossen kraftverk
16. Av omsyn til sårbart fjordlandskap av stor verdi, friluftsliv av stor verdi, reiseliv av stor verdi og 

samla belastning for landskap og friluftsliv i Modalen rår Hordaland frå utbygging av 
Kvernhusfossen kraftverk.

 Todeilselva kraftverk
17. Av omsyn til gyte- og oppvekstområde for sjøaure og laks av stor verdi og samla belastning for  

anadrom fisk i Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Todeilselva 
kraftverk. 



Seljedalselva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Seljedalselva kraftverk.

19. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring i Trollegilsbekken som tek omsyn til sårbare 
artar og viktige naturtypar i influensområdet til tiltaket.

20. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen rår Hordaland 
fylkeskommune til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
inntaket.

21. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Seljedalselva og Seljedalsfossen.

22. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

23. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

24. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Bleidalselva kraftverk
25. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Bleidalselva kraftverk.

26. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring og minimale fysiske inngrep som tek omsyn til
raudlistearten barlind og utvald naturtype hole eiker i influensområdet til tiltaket.

27. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Bleidalselva og Bleidalsfossen.

28. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

29. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.  Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

30. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Almelidelva kraftverk
31. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Almelidelva kraftverk.

32. Av omsyn til landskap, kulturminne og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune til alternativ 
veglaus utbygging slik det er presentert av tiltakshavar i søknaden og høgare minstevassføring i 
Almelidelva og fossen i tiltaket.

33. Av omsyn til hekkande fossekall og oter i influensområdet må NVE stilla krav om naudsynt 
minstevassføring og oppsetting av reirkasser for fossekall der potensielt trygge reirplassar 
forsvinn.

34. Av omsyn til kollisjonsrisiko for fugl rår Hordaland fylkeskommune til kabling av heile eller delar 
av 600 m lang hengekabel frå kraftstasjon over Moelva til tilknytingspunktet.

35. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Innstillinga punkt 1 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 2-6 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 7 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 8-10 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 11 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 12-17 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 18 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 19-24 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 25 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 26-30 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 31 vart vedteken mot 2 røyster (SV, MDG).
Innstillinga punkt 32-35 vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Nåmdalselva kraftverk
1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nåmdalselva kraftverk.

2. Av omsyn til sjøaure og laks, biologisk mangfald, landskap og samla belastning for anadrom fisk 
i Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune til alt. C for kraftstasjon.

3. Av omsyn til anadrom fisk må omløpsventil installerast i kraftstasjonen, og anlegget må utformast 
slik at ein unngår gassovermetting.  Dessutan må automatisk forbisleppingsventil vurderast.

4. Av omsyn til fossekall, vintererle og brunaure må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.  
For vintererle må skogen langs elva haldast intakt. For fossekall må oppsetting av eigne 
reirkassar vurderast der trygge reirplassar forsvinn.

5. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova. Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

6. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Tveråna kraftverk
7. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Tveråna kraftverk.

8. Av omsyn til landskap, kulturminne, friluftsliv og samla belastning for Hellandsdalen vil Hordaland 
fylkeskommune rå til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
øvre del av trykkrøyret og boring heilt opp til inntaket. Av same omsyn og omsyn til brunaure rår 
Hordaland fylkeskommune også til auka minstevassføring i Tveråna og Tveradalsfossen. 

9. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova. Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

10. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Budal II kraftverk
11. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Budal II kraftverk.

12. Av omsyn til oter, brunaure og fossekall må det setjast krav om naudsynt minstevassføring.

13. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

14. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

15. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.



Kvernhusfossen kraftverk
16. Av omsyn til sårbart fjordlandskap av stor verdi, friluftsliv av stor verdi, reiseliv av stor verdi og 

samla belastning for landskap og friluftsliv i Modalen rår Hordaland frå utbygging av 
Kvernhusfossen kraftverk.

 Todeilselva kraftverk
17. Av omsyn til gyte- og oppvekstområde for sjøaure og laks av stor verdi og samla belastning for 

anadrom fisk i Modalsvassdraget rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Todeilselva 
kraftverk. 

Seljedalselva kraftverk
18. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Seljedalselva kraftverk.

19. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring i Trollegilsbekken som tek omsyn til sårbare 
artar og viktige naturtypar i influensområdet til tiltaket.

20. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen rår Hordaland 
fylkeskommune til alternativ utbygging slik utbyggjar har utgreidd med utbygging utan veg til 
inntaket.

21. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Seljedalselva og Seljedalsfossen.

22. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

23. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.

24. Vassføringa i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Bleidalselva kraftverk
25. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Bleidalselva kraftverk.

26. Hordaland fylkeskommune rår til minstevassføring og minimale fysiske inngrep som tek omsyn til 
raudlistearten barlind og utvald naturtype hole eiker i influensområdet til tiltaket.

27. Av omsyn til samla belastning for landskap og friluftsliv i Hellandsdalen og brunaure og fossekall 
rår Hordaland fylkeskommune til auka minstevassføring i Bleidalselva og Bleidalsfossen.

28. Der trygge reirplassar for fossekall forsvinn, må eigne reirkassar vurderast.

29. Det vert stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova. Registrering skal utførast i 
god tid før tiltak i marka vert sett i verk.

30. Vassføring i elva bør oppretthaldast i så stor grad at opplevingsverdien av kulturlandskap langs 
elva ikkje vert vesentleg redusert.

Almelidelva kraftverk
31. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Almelidelva kraftverk.

32. Av omsyn til landskap, kulturminne og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune til alternativ 
veglaus utbygging slik det er presentert av tiltakshavar i søknaden og høgare minstevassføring i 
Almelidelva og fossen i tiltaket.

33. Av omsyn til hekkande fossekall og oter i influensområdet må NVE stilla krav om naudsynt 
minstevassføring og oppsetting av reirkasser for fossekall der potensielt trygge reirplassar 
forsvinn.

34. Av omsyn til kollisjonsrisiko for fugl rår Hordaland fylkeskommune til kabling av heile eller delar 
av 600 m lang hengekabel frå kraftstasjon over Moelva til tilknytingspunktet.

35. Det vert ikkje stilt krav om arkeologisk registrering jf. § 9 i kulturminnelova.



PS 179/16 Søknad om løyve til å byggja 4 småkraftverk i Eksingedalen i Vaksdal 
kommune. Fråsegn.

Forslag til innstilling

Fjellfossen kraftverk
1. Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi, friluftsretta reiseliv 

av stor.verdi
 og samla belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Fjellfossen 
kraftverk.

Nonstadgilet kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nonstadgilet kraftverk.

3. Som avbøtande tiltak bør NVE vurdera å krevja tunnel for vassvegen til kraftverket.

4. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.

5. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.

Steinsedalselvi kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Steinsedalselvi kraftverk.

7. Av omsyn til sårbart høgfjellsområde av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi og samla 
belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå konsesjon for inntak 3.

8. Tilførselsvegen til kraftstasjonen må i størt mogleg grad vera landskapstilpassa utan store 
synlege 
skjeringar og fyllingar.

9. Alternativ bruk av tunnelmassar framfor massedeponi i tiltaksområdet bør vurderast.

10. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.

11. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.
Leirofossen kraftverk
12. Av omsyn til friluftsretta reiseliv av stor verdi og samla belastning for området, rår Hordaland 

fylkeskommune frå utbygging av Leirofossen kraftverk.

13. I samband med konsesjon og utbygging av småkraftverka Fjellfossen, Steinsedalselvi og 
Leirofossen må kulturminneverdiane vera avklart etter kulturminnelova § 9.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.04.2016 

Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag:

"Utval for kultur, idrett og regional utvikling utset saka til neste møte 10. mai 2016.

Grunngjeving:
Utval for kultur, idrett og regional utvikling skal fatte vedtak på sjølvstendig grunnlag, men det 
er likevel nyttig å ha kjennskap til kommunen sitt syn på saka, og utval for kultur, idrett og 
regional utvikling vil difor avvente deira behandling."

Røysting (forslaget om utsetjing)
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Utval for kultur, idrett og regional utvikling utset saka til neste møte 10. mai 2016.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.04.2016 

Vedtak

Saka vart utsett i utval for kultur, idrett og regional utvikling, og vart difor ikkje behandla av fylkesutvalet.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.06.2016 

Sara H Sekkingstad (Sp) sette fram slikt forslag til vedtak pkt.1 og pkt. 12:

«Fjellfossen kraftverk
1. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fjellfossen kraftverk. Området ligg i sårbart 

høgfjell av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi, og friluftsretta reiseliv av stor verdi, 
men rår likevel til utbygging. Sjølve kraftverket må lydisolerast.

Leirofossen kraftverk
12. Omsynet til friluftsretta reiseliv av stor verdi og samla belastning for området gjer det 

krevjande å rå til utbygging av Leirfossen kraftverk. Hordaland fylkeskommune rår likevel til 
utbygging av Leirofossen krafterk. Kravet til minstevassføring må setjast høgt nok til at 
opplevinga av Leirofossen i størst mogleg grad vert tatt vare på. Sjølve kraftverket må 
lydisolerast optimalt.

Røysting
Sekkingstad sitt forslag til nytt pkt. 1 og 12 fekk ei røyst (Sp) og fall mot fylkesrådmannen sitt forslag som 
fekk 11 røyster.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 2 t.o.m. 11 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag til pkt. 13. vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fjellfossen kraftverk
1. Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi, friluftsretta reiseliv 

av stor.verdi og samla belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av 
Fjellfossen kraftverk.

Nonstadgilet kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nonstadgilet kraftverk.

3. Som avbøtande tiltak bør NVE vurdera å krevja tunnel for vassvegen til kraftverket.

4. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.

5. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.

Steinsedalselvi kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Steinsedalselvi kraftverk.

7. Av omsyn til sårbart høgfjellsområde av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi og samla 
belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå konsesjon for inntak 3.

8. Tilførselsvegen til kraftstasjonen må i størt mogleg grad vera landskapstilpassa utan store 
synlege 
skjeringar og fyllingar.

9. Alternativ bruk av tunnelmassar framfor massedeponi i tiltaksområdet bør vurderast.

10. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.

11. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.



Leirofossen kraftverk
12. Av omsyn til friluftsretta reiseliv av stor verdi og samla belastning for området, rår Hordaland 

fylkeskommune frå utbygging av Leirofossen kraftverk.

13. I samband med konsesjon og utbygging av småkraftverka Fjellfossen, Steinsedalselvi og 
Leirofossen må kulturminneverdiane vera avklart etter kulturminnelova § 9.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag:

«Alternativ til punkt 1 og 12:

1. Fjellfossen kraftverk
Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Fjellfossen kraftverk. Området ligg i 
sårbart høgfjell av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi, og friluftsretta reiseliv 
av stor verdi, men rår likevel til utbygging. Sjølve kraftverket må lydisolerast.

12. Leirofossen kraftverk
Omsynet til friluftsretta reiseliv av stor verdi og samla belastning for området gjer det 
krevjande å rå til utbygging av Leirfossen kraftverk. Hordaland fylkeskommune rår 
likevel til utbygging av Leirofossen krafterk. Kravet til minstevassføring må setjast høgt 
nok til at opplevinga av Leirofossen i størst mogleg grad vert tatt vare på. Sjølve 
kraftverket må lydisolerast optimalt.»

Tom Sverre Tomren (MDG) sette på vegner av MDG og SV fram slikt forslag:

«Punkt 2:
Av omsyn til naturverdien, leveområde for villrein, reiseliv og samla belastning for området rår 
Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Nonstadgilet kraftverk.

Punkt 3-5:
Om løyve vert gitt, ber Hordaland fylkeskommune om følgjande føringar: …

Punkt 6:
Av omsyn til naturverdien, leveområde for villrein, reiseliv og samla belastning for området rår 
Hordaland fylkeskommune frå utbygging av Steinsdalselvi kraftverk.

Punkt 7-11:
Om løyve vert gitt, ber Hordaland fylkeskommune om følgjande føringar: …»

Røysting
Tomren sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall.
Bondhus sitt forslag punkt 1 fekk 6 røyster (Sp, H, Frp) og fall.
Bondhus sitt forslag punkt 12 fekk 6 røyster (Sp, H, Frp) og fall.
Innstillinga punkt 1 og 12 fekk 9 røyster (A, V, KrF, MDG, SV) og vart vedteken.
Innstillinga punkt 2, 3-11 og 13 vart vedteken mot 2 røyster (MDG, SV).

Vedtak

Fjellfossen kraftverk
1. Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi, friluftsretta reiseliv 

av stor.verdi og samla belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging av 
Fjellfossen kraftverk.

Nonstadgilet kraftverk
2. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Nonstadgilet kraftverk.

3. Som avbøtande tiltak bør NVE vurdera å krevja tunnel for vassvegen til kraftverket.

4. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.



5. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.

Steinsedalselvi kraftverk
6. Hordaland fylkeskommune rår til utbygging av Steinsedalselvi kraftverk.

7. Av omsyn til sårbart høgfjellsområde av stor verdi, leveområde for villrein av stor verdi og samla 
belastning for området, rår Hordaland fylkeskommune frå konsesjon for inntak 3.

8. Tilførselsvegen til kraftstasjonen må i størt mogleg grad vera landskapstilpassa utan store 
synlege skjeringar og fyllingar.

9. Alternativ bruk av tunnelmassar framfor massedeponi i tiltaksområdet bør vurderast.

10. Landskapstilpassing av inntak og inntaksdammar, minst mogleg utsprenging i traséane og rask 
revegetering på stadleg masse må ha høg prioritet i prosjektet.

11. Av omsyn til villrein må støydempande tiltak vektleggjast.

Leirofossen kraftverk
12. Av omsyn til friluftsretta reiseliv av stor verdi og samla belastning for området, rår Hordaland 

fylkeskommune frå utbygging av Leirofossen kraftverk.

13. I samband med konsesjon og utbygging av småkraftverka Fjellfossen, Steinsedalselvi og 
Leirofossen må kulturminneverdiane vera avklart etter kulturminnelova § 9.

PS 180/16 Uttale til kystverket om prioritering av statleg tilskot til infrastruktur i 
fiskerihamner

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet rår til at alle dei tre omsøkte tiltaka for hamneutvikling i Hordaland vert innvilga av 
Kystverket for tildeling av statleg tilskot over Statsbudsjettet kap 1360 post 60 for 2017.

2. Om det vert naudsynt å prioritere mellom tiltaka ynskjer fylkesutvalet at prosjekta vert vurdert i 
denne rekkefølge: Austevoll kommune – Salthella, Fitjar kommune – Hellandsstraumen, 
Kvinnherad kommune – Kobbebukta.

3. Om eit eller fleire av prosjekta ikkje skulle nå opp i den nasjonale prioriteringa for 2017 ynskjer 
fylkesutvalet at tiltaka skal vurderast for andre finansieringsordningar eller for kommande 
periodar.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet rår til at alle dei tre omsøkte tiltaka for hamneutvikling i Hordaland vert innvilga av 
Kystverket for tildeling av statleg tilskot over Statsbudsjettet kap 1360 post 60 for 2017.

2. Om det vert naudsynt å prioritere mellom tiltaka ynskjer fylkesutvalet at prosjekta vert vurdert i 
denne rekkefølge: Austevoll kommune - Salthella, Fitjar kommune - Hellandsstraumen, 
Kvinnherad kommune - Kobbebukta.

3. Om eit eller fleire av prosjekta ikkje skulle nå opp i den nasjonale prioriteringa for 2017 ynskjer 
fylkesutvalet at tiltaka skal vurderast for andre finansieringsordningar eller for kommande 
periodar.



PS 181/16 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten

Forslag til innstilling

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

«Fylkesutvalet ber om at ein ser på moglegheita for å bruke eigne kontrollørar.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag fekk 8 røyster (SV, A, MDG, Sp) og vart vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren 
utan realitetsbehandling.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

PS 182/16 Sak om fråvik frå vegnormalane for FV 561 Kolltveit - Ågotnes

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune skal ha eit tenleg og trafikksikkert vegnett, men legg til grunn at i 
arbeidet med å planlegge nye vegtiltak på fylkesvegnettet må ein større grad ta omsyn til at 
prosjekta er økonomisk gjennomførbare.

2. Fylkesutvalet gir fråvik frå vegnormalane og går inn for at ny FV 561 mellom Kolltveit og Ågotnes 
vert planlagt som tofeltsveg (H5), men med rumlefelt i staden for midtdelar. Det vert ikkje planlagt 
forbikøyringsfelt på strekninga.

3. Fylkesutvalet går inn for at kryss på Ågotnes sør vert planlagt som eittplanskryss, og at det må 
arbeidast vidare med avbøtande tiltak som ivaretar trafikktryggleiken. Eit eventuelt framtidig 
toplanskryss bør detaljerast i samband med senterutvikling av Ågotnes.

4. Fylkesutvalet legg til grunn at reguleringsplanen må sikre tilstrekkeleg areal til at vegen på eit 
seinare tidspunkt kan utvidast til 4 felt og med toplanskryss på Ågotnes.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Hordaland fylkeskommune skal ha eit tenleg og trafikksikkert vegnett, men legg til grunn at i 
arbeidet med å planlegge nye vegtiltak på fylkesvegnettet må ein større grad ta omsyn til at 
prosjekta er økonomisk gjennomførbare.



2. Fylkesutvalet gir fråvik frå vegnormalane og går inn for at ny FV 561 mellom Kolltveit og Ågotnes 
vert planlagt som tofeltsveg (H5), men med rumlefelt i staden for midtdelar. Det vert ikkje planlagt 
forbikøyringsfelt på strekninga.

3. Fylkesutvalet går inn for at kryss på Ågotnes sør vert planlagt som eittplanskryss, og at det må 
arbeidast vidare med avbøtande tiltak som ivaretar trafikktryggleiken. Eit eventuelt framtidig 
toplanskryss bør detaljerast i samband med senterutvikling av Ågotnes.

4. Fylkesutvalet legg til grunn at reguleringsplanen må sikre tilstrekkeleg areal til at vegen på eit 
seinare tidspunkt kan utvidast til 4 felt og med toplanskryss på Ågotnes.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV, KrF, Sp, A, MDG, V, H og Frp fram slikt forslag:

«Nytt punkt 5:
Fylkesutvalet føreset at det vert lagt til rette for gjennomgåande gang- og sykkelveg i området.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune skal ha eit tenleg og trafikksikkert vegnett, men legg til grunn at i 
arbeidet med å planlegge nye vegtiltak på fylkesvegnettet må ein større grad ta omsyn til at 
prosjekta er økonomisk gjennomførbare.

2. Fylkesutvalet gir fråvik frå vegnormalane og går inn for at ny FV 561 mellom Kolltveit og Ågotnes 
vert planlagt som tofeltsveg (H5), men med rumlefelt i staden for midtdelar. Det vert ikkje planlagt 
forbikøyringsfelt på strekninga.

3. Fylkesutvalet går inn for at kryss på Ågotnes sør vert planlagt som eittplanskryss, og at det må 
arbeidast vidare med avbøtande tiltak som ivaretar trafikktryggleiken. Eit eventuelt framtidig 
toplanskryss bør detaljerast i samband med senterutvikling av Ågotnes.

4. Fylkesutvalet legg til grunn at reguleringsplanen må sikre tilstrekkeleg areal til at vegen på eit 
seinare tidspunkt kan utvidast til 4 felt og med toplanskryss på Ågotnes.

5. Fylkesutvalet føreset at det vert lagt til rette for gjennomgåande gang- og sykkelveg i området.

PS 183/16 Vidareføring av sykkelbyavtalen for Stord

for den nasjonale tilskotsordninga til tiltak for auka sykkelbruk i kommunar og fylkeskommunar går ut. 
Fristen for å søke om midlar for 2017 er sett til 01.09.2016 

Forslag til innstilling

1. Fylkeskommune går inn for å vidareføre avtalen for «Sykkelbyen Stord» i perioden 2017 - 2020.

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkeskommune går inn for å vidareføre avtalen for «Sykkelbyen Stord» i perioden 2017-2020.

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag:

«Nytt punkt 3:
Fylkesutvalet ber om ei grundig orientering om sykkelbyen Stord på eit seinare møte.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Tomren sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall.

Vedtak

1. Fylkeskommune går inn for å vidareføre avtalen for «Sykkelbyen Stord» i perioden 2017-2020.

2. Det vert årleg sett av kr 200 000,- til føremålet over fylkesvegbudsjettet.

PS 184/16 Ferjesambandet Stord-Kvinnherad - Teknisk/økonomisk forprosjekt for 
nytt ferjestø på Djupavikneset

Forslag til innstilling

1. Det vert starta opp eit teknisk/økonomisk forprosjekt for ferjeleie på Djupavikneset i Stord 
kommune. 

2. Hordaland fylkeskommune oppnemnar som leiar ...... og ....... som medlem til politisk 
referansegruppe for arbeidet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Svein Halleraker (H) sette fram slikt forslag (a):

1. «Det vert starta opp eit teknisk/økonomisk forprosjekt for nytt ferjeleie i Leirvik 
hamnebasseng, Stord kommune.

2. Nytt:
Det vert starta opp eit teknisk/økonomisk forprosjekt forprosjekt for nytt ferjeleie i 
Kvinnherad for ferjesambandet Stord-Kvinnherad.

3. Som noverande punkt 2 i innstillinga.»

Geir Angeltveit (V) gjorde framlegg om Gustav Bahus som medlem i referansegruppa.

Roald Kvamme (A) gjorde på vegner av A, Sp, Krf og SV framlegg om Synnøve Solbakken som leiar av 
referansegruppa.

Svein Halleraker trekte forslaget sitt.

Svein Halleraker gjorde framlegg (b) om Stein Inge Ryssdal som medlem i referansegruppa.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Halleraker sitt forslag (b) vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet med 8 røyster mot 7 røyster (A, V, 
Frp) for Angeltveit sitt forslag.



Innstilling til fylkesutvalet

1. Det vert starta opp eit teknisk/økonomisk forprosjekt for ferjeleie på Djupavikneset i Stord 
kommune. 

2. Hordaland fylkeskommune oppnemner som leiar Synnøve Solbakken og Stein Inge Ryssdal som 
medlem til politisk referansegruppe for arbeidet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Roald Kvamme (A) gjorde på vegner av A, Sp, KrF og SV framlegg om Pål Kårbø som leiar til politisk 
referansegruppe.

Røysting
Innstillinga med Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Det vert starta opp eit teknisk/økonomisk forprosjekt for ferjeleie på Djupavikneset i Stord 
kommune. 

2. Hordaland fylkeskommune oppnemner som leiar Pål Kårbø og Stein Inge Ryssdal som medlem til 
politisk referansegruppe for arbeidet.

PS 185/16 Søknad frå Halnekongen A/S om ruteløyve for Halnefjorden

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet tildeler Halnekongen A/S, org.nr 989 575 473, ruteløyve for persontransport med fartøy på 
Halnefjorden.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet tildeler Halnekongen A/S, org.nr 989 575 473, ruteløyve for persontransport med fartøy på 
Halnefjorden.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet tildeler Halnekongen A/S, org.nr 989 575 473, ruteløyve for persontransport med fartøy på 
Halnefjorden.



PS 186/16 Møteplan 2017 for fylkeskommunale organ

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet vedtek møteplan for 2017 for fylkestinget, fylkesutvalet, utval for kultur, idrett og regional 
utvikling, utvalet for opplæring og helse, utvalet for miljø og samferdsel, administrasjonsutvalet og 
fylkesvalstyret slik det går fram av side 4 i denne saka.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag:

«Fylkesrådmannen sitt forslag med slik endring av møteplanen:
Utvalsmøta for utval for kultur, idrett og regional utvikling, utval for opplæring og helse og utval 
for miljø og samferdsel skal vere i same veke. Møta kan fordelast på ulike virkedagar.»

Røysting
Njærheim sitt forslag fekk 7 røyster (V, H, Frp, MDG) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 8 røyster (SV, A, KrF, Sp) og vart vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek møteplan for 2017 for fylkestinget, fylkesutvalet, utval for kultur, idrett og regional 
utvikling, utvalet for opplæring og helse, utvalet for miljø og samferdsel, administrasjonsutvalet og 
fylkesvalstyret slik det går fram av side 4 i denne saka.

PS 187/16 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: PS 170-186/16.

Ass. dagleg leiar Frode G. Hestnes orienterte om Antidoping Norge.

Fylkesdirektør samferdsel Håkon Rasmussen orienterte om innfartsparkering.

Signering av avtale
I samband med behandlinga av PS 170/16 «Lokal mobilisering mot doping - ny avtale med Antidoping 
Norge og prosjektplan 2016/18» signerte fylkesordførar Anne Gine Hestetun og ass. dagleg leiar Frode 
G. Hestnes i Antidoping Norge avtalen mellom Stiftelsen Antidoping Norge og Hordaland fylkeskommune 
i samband med gjennomføring av prosjektet «Lokal mobilisering mot doping» i Hordaland.

OPEN TIME

Roald Kvamme (A) sette fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

«Fylkesutvalet vil be om at det vert tatt initiativ til eit samarbeid med NCE  Maritim Clean Tech 
og eventuelle andre interessentar med den målsettinga at ein skal få realisert eit pilotprosjekt 
med ein batteridriven hurtigbåt som kan nyttast til sambandet Askøy-Bergen og eventuelle 
andre strekningar.

Det er utarbeidd ein prosjektrapport av NCE Maritime Clean Tech, «Mulighetsstudie for 
elektrisk drift av passasjerfartøy i Indre Oslofjord». Studien og forprosjektet syner at det er 
teknisk og operativt mulig å utvikla, designa, byggja og operera eit nullutslepp, batteridriven 
fartøy på passasjerruter i Indre Oslofjord. Studien tilrår å setja i gang ei pilotrute for på den 
måten demonstrera operasjon av eit nullutslepp hurtiggåande fartøy.

Eit slikt pilotprosjekt vil skapa nye arbeidsplassar som resultat av forsking og spennande 
innovasjon i eit sterkt , lokalt forankra fagmiljø. Det vil også kunna medverka til store 
utsleppskutt og realisera vedtekne miljømålsettingar.»



Røysting
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.

I samband med behandlinga av PS 178/16 «Søknad om løyve til 8 små vasskraftverk i Modalen 
kommune. Fråsegn» sette Roald Kvamme (A) på vegner av A, SV, Sp og KrF fram slikt 
oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

1. «Fylkesutvalet ber om ei total oversikt over småkraftanlegg i Hordaland.

2. Fylkesutvalet ber om at rullering av småkraftplanen vert fremja snarast råd.»

Røysting
Kvamme sitt forslag vart mot 2 røyster (Frp) vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.

Mona Røsvik Strømme (H) stilte slikt spørsmål til fylkesrådmannen:

«Bybanen til Kokstad
Bybanen åpner til Birkelandskrysset 15.08.2016. Er det mulig at siste stoppet før Flesland kan 
bli Kokstadflaten?»

Fylkesrådmannen vil kome tilbake med skriftleg svar.

Silje Hjemdal (Frp) viste til at Bergen kommune er positiv til gondolbane i Bergen, og spurde om 
kommunen har teke kontakt med Hordaland fylkeskommune om moglegheitsstudie. Fylkesdirektør 
samferdsel har ikkje registrert slik kontakt.

Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål til fylkesordføraren:

«Tidsdifferensierte bompenger i fellesferien
Det er en kjent sak at det i fellesferien er betraktelig mindre trafikk og at det ikke er kødannelse 
morgen og ettermiddag.

Tidsdifferensierte bompenger ble innført mot Frp sine stemmer på bakgrunn av at man hadde 
til hensikt å få ned biltrafikken i de periodene på døgnet hvor det var fare for kødannelse.

Ettersom det i fellesferien er betraktelig mindre biler på veien, er det antageligvis ikke behov for 
å kreve inn tidsdifferensierte bompenger i dette tidsrommet.

Vil fylkesordføreren ta initiativ til å stoppe innkreving av tidsdifferensierte bompenger i 
fellesferien?»

Fylkesordføraren vil kome tilbake med skriftleg svar.

Aud Karin Oen (SV) stilte slikt spørsmål til fylkesordføraren:

«Sykkel-VM
SV reagerer på måten Sykkel-VM vert promotert på med omsyn til kjønn. Filmen dei syner 
rundt om i kommunane syner berre menn. Sykkel-VM er både for kvinner og menn!

Kan fylkesordføraren senda nokre signal til styret?»

Fylkesordføraren stadfesta at ho vil gjere dette ved eit passande høve.



Tom Sverre Tomren (MDG) sette på vegner av MDG fram slikt oversendingsforslag til 
fylkesrådmannen:

«Hordaland fylkeskommune signerer og gir sin tilslutning til charteret for likestilling mellom 
menn og kvinner i lokalt og regionalt samfunnsliv «Equality of women and men in local life» 
lansert av CEMR (Council of European Municipalities and Regions).

Selv om mye er skjedd i likestillingen mellom kjønnene i samfunnet er det fortsatt mye som 
gjenstår. Både i Norge, i Europa og i verden for øvrig er kvinner underrepresentert i mange 
sentrale beslutningsprosesser. I Europa sett under ett tjener kvinner i gjennomsnitt 16 % 
mindre enn menn. 

For å fremme likestilling på det regionale og lokale nivået lanserte CEMR (Council of European 
Municipalities and Regions) charteret Likestilling mellom menn og kvinner i lokalt samfunnsliv 
(Equality of women and men in local life). Så langt har mer enn 1400 kommunestyrer og 
fylkesting i hele Europa signert charteret. 
 
I Norge har følgende kommuner og fylkeskommuner så langt signert: 
Asker, Audnedal, Averøy, Bø i Vesterålen, Gran, Grue, Halsa, Hjartdal, Hjelmeland, Inderøy,
Kristiansand, Kristiansund, Kvinnherad, Lørenskog, Løten, Mandal, Marnardal, Masfjorden,
Meland, Ørsta, Rælingen, Randaberg, Rauma, Salangen, Sandøy, Skjåk, Suldal, Valle,
Vefsn, Verdal, Volda, Hedmark (fylkeskommune), Møre og Romsdal (fylkeskommune),
Østfold (fylkeskommune), Rogaland (fylkeskommune), Telemark (fylkeskommune), Troms
(fylkeskommune).
 
Dere finner en beskrivelse av charteret her: http://www.ccre.org/en/activites/view/11
Dokumentet finnes i sin helhet på norsk her: http://www.ccre.org/docs/charte_egalite_no.pdf»

Tom Sverre Tomren bad om at problemstillinga vert reist som sak til neste møte i fylkestinget.

Røysting
Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.

Tom Sverre Tomren (MDG) hadde sendt inn slikt spørsmål:

«MDG har fått informasjon om at Rogfast/Hordfast vil kreve betydelige fylkeskommunale 
garantier. I denne forbindelse har vi følgende spørsmål til fylkesordføreren.

1. Stemmer det at realiseringen av Hordfast krever fylkeskommunale garantier- i så fall hvor 
mye?

2. Hvor mye har HFK gitt totalt av fylkeskommunale garantier.

3. I forbindelse med regionprosessen vil den nye regionen trolig få kumulert garantier fra to-
tre fylker. Hvor mye fylkeskommunale garantier vil Rogfast/Hordfast innebære totalt sett for 
den nye regionen?

4. Har fylkeskommunale garantier vært drøftet og analysert i samtaler mellom de ulike 
fylkesordførerne eller i samtale mellom fylkesordføreren og departementet?»

Pål Kårbø (KrF) opplyste at svara på spørsmåla står i note 10 i fylkestingssak PS 31/16 
«Årsrekneskapen for 2015 / Noter til årsrekneskapen». Saka vart behandla i fylkestinget 14. og 15. juni 
216. Fylkesrådmannen vil kome tilbake med skriftleg svar. 

Tom Sverre Tomren (MDG) bad om at møta i fylkesutvalet vert «streama». Fylkesrådmannen vil i første 
omgang kome tilbake med informasjon om kostnader.

Tom Sverre Tomren (MDG) spurde om kor langt fylkesordføraren si sommarfullmaktfullmakt strekkjer 
seg. Fylkesrådmannen viste til delegasjonsreglementet for Hordaland fylkeskommune, Reglement for 
fylkesutvalet, punkt 4 Fullmakt for fylkesordføraren.


